

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 720a06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60 - Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe hosts Western Balkans Education Ministers for discussions on Higher Education Reform

Strasbourg, 22.11.2006 - Ministers of Education from Western Balkans countries are meeting at the Council of Europe from 27-28 November to try to speed up higher education reforms in the region as part of the Bologna Process, which aims at creating a European Higher Education Area by 2010. Delegations are expected from Albania, Bosnia and Herzegovina, Croatia, Montenegro, Serbia, Slovenia and "the former Yugoslav Republic of Macedonia". UNMIK, Provisional Institutions of Self Government, Kosovo will also take part in the conference, along with experts from other European countries and observers from relevant international bodies.

Topics will include quality assurance, qualifications frameworks and national action plans for academic recognition. Stock taking of the progress achieved so far will also be included in the programme, in order to prepare Ministers for the next Ministerial Conference of the Bologna Process, scheduled to take place in London in May 2007.

The Conference is in line with the broader political objective outlined in the recently adopted Council of Europe Parliamentary Assembly Resolution, the *General Policy Debate on the Situation in the Balkans*. The Parliamentary Assembly stressed the need to initiate a platform of dialogue on the situation in the region and asked the Council of Europe and its partners to support the Balkan countries by recognising the progress achieved so far and helping their continued efforts for further improvement.

Le Conseil de l'Europe accueille les Ministres de l'Education des Balkans occidentaux pour discuter des réformes de l'enseignement supérieur

Strasbourg, 22.11.2006 - Les Ministres de l'Education des Balkans occidentaux se réuniront les 27 et 28 novembre au Conseil de l'Europe pour tenter d'accélérer les réformes de l'enseignement supérieur dans la région dans le cadre du Processus de Bologne, qui vise à créer un Espace européen de l'enseignement supérieur d'ici à 2010. L'on attend des délégations de l'Albanie, de la Bosnie-Herzégovine, de la Croatie, du Monténégro, de la Serbie, de la Slovénie et de "L'ex-République Yougoslave de Macédoine". La MINUK et les Institutions provisoires d'administration autonome du Kosovo participeront également à la conférence, tout comme des experts d'autres pays d'Europe et des observateurs des institutions internationales concernées.

Ils traiteront notamment de l'assurance qualité, des cadres de qualifications et des plans nationaux d'action pour la reconnaissance des études universitaires. Le programme prévoit également un bilan des progrès déjà réalisés, afin de préparer les Ministres à la prochaine Conférence ministérielle du Processus de Bologne, qui devrait se tenir à Londres au mois de mai 2007.

Cette Conférence est conforme à l'objectif politique plus large que définit la Résolution récemment adoptée par l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe sur le thème du *Débat de politique générale sur la situation dans les Balkans*. L'Assemblée parlementaire y souligne la nécessité de lancer une plate-forme de dialogue sur la situation dans l'ensemble de la région et demande au Conseil de l'Europe et à ses partenaires de soutenir activement ces pays en reconnaissant qu'ils ont progressé et qu'ils poursuivent leurs efforts pour continuer de s'améliorer.